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PROTOKÓŁ NR XXVII/21 

Sesji Rady Gminy Gródek z dnia 25 czerwca 2021 r. 

Obradom Sesji, które rozpoczęły się o godzinie 1100 w sali Gminnego Centrum Kultury 

w Gródku, przewodniczył Wieczysław Gościk – Przewodniczący Rady Gminy Gródek. 

Protokołowała Katarzyna Anchimowicz – podinspektor w Referacie Organizacyjnym w Urzędzie 

Gminy Gródek. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 14 radnych, 

w obradach uczestniczy 13 radnych, co zapewnia regulaminowe quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Radni obecni na obradach XXVII Sesji Rady Gminy podczas stwierdzania quorum: 

1. Radny Marek Antonowicz, 

2. Radny Grzegorz Borkowski, 

3. Radny Janusz Michał Cimochowicz, 

4. Radna Alina Gościk, 

5. Radny Wieczysław Gościk, 

6. Radny Jerzy Gryc, 

7. Radna Grażyna Kubiak, 

8. Radny Mirosław Nos, 

9. Radna Anna Petelska, 

10. Radna Dorota Popławska, 

11. Radna Małgorzata Popławska, 

12. Radna Monika Ratyńska, 

13. Radny Wysocki Andrzej. 

Nieobecni podczas stwierdzania quorum: Radna Alina Gościk. 

(Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią kolejno załącznik Nr 2 i 3 do niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż na stole protokolanta wyłożony jest protokół obrad 

XXVII Sesji Rady Gminy. W trakcie dzisiejszej Sesji radni mogą wnosić poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu, po czym zostanie on przyjęty i podpisany. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady wskazał, iż zarządzeniem numer 25/2021 z dnia 15 marca  

2021 r. Wojewoda Podlaski zarządził wybory uzupełniające do Rady Gminy Gródek w Okręgu 

Wyborczym Nr 14. Na terenie gminy czynności związane z wyborami uzupełniającymi 

przeprowadziła Gminna Komisja Wyborcza w Gródku, powołana przez Komisarza Wyborczego 

w Białymstoku I postanowieniem numer 29/2021 z dnia 19 kwietnia 2021 r., z uwzględnieniem 

zmiany dokonanej postanowieniem numer 33/2021 Komisarza Wyborczego w Białymstoku I  

z dnia 23 kwietnia 2021 r. Zgodnie z protokołem z wyborów uzupełniających do Rady Gminy Gródek, 

sporządzonym dnia 30 maja 2021 r.  przez Gminną Komisję Wyborczą, w związku z tym, iż w okręgu 

wyborczym została zarejestrowana tylko jedna lista kandydatów, mandat Radnego bez 

przeprowadzenia głosowani uzyskała pani Anna Kulesza, zgłoszona przez Komitet Wyborczy 

Wyborców „Wspólna Sprawa Wsi”. Gminnej Komisji Wyborczej – Pani Edyta Marcińczyk wręczyła 

radnej zaświadczenie o wyborze. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że Pani Anna Kulesza przystąpi obecnie do ceremonii 

złożenia ślubowania, które zgodnie z art. 23a ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym, odbywa się 

w ten sposób, że po odczytaniu roty radny powstaje i wypowiada słowo „ślubuję”. Ślubowanie może 
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być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg”. Odczytał rotę ślubowania: „Wierny 

Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować 

godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców.” Pani Anna 

Kulesza po odczytaniu roty przez Przewodniczącego Rady wstała i potwierdziła wolę złożenia 

ślubowania. Przewodniczący Rady po złożeniu ślubowania przez Radną Annę Kulesza stwierdził, 

że poprzez złożenie ślubowania Radna objęła mandat Radnego Rady Gminy Gródek i pogratulował 

jej serdecznie. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad został przesłany radnym wraz 

z materiałami na dzisiejsze obrady.  

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Radnego. 

3. Ustalenie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

5. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Gródek w 2020 r. oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Gródek wotum zaufania. 

6. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Gródek za 2020 r. i informacją o stanie mienia Gminy Gródek oraz przedstawienie opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku o przedłożonym przez Wójta Gminy Gródek sprawozdaniu  

z wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Gródek  

za 2020 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gródek za 2020 r. 

7. Przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek w sprawie wykonania budżetu 

Gminy Gródek za 2020 r. oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gródek wniosku o udzieleniu Wójtowi 

absolutorium 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek absolutorium za 2020 r. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności w ramach 

zadań własnych za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Gródek. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania sołectwu Zubry części mienia należącego  

do gminy. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności 

przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Gródek. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne użyczenie na czas 

nieoznaczony części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Gródek. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli dofinansowania zadania inwestycyjnego 

pn. „Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1448B w miejscowości Wiejki (gm. Gródek)” 

Powiatowi Białostockiemu w 2022 roku. 
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2021-2037. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2021 r. 

17. Przedstawienie sprawozdania końcowego z realizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Gródek na lata 2016-2020. 

18. Pytania i wnioski radnych. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Przyjęcie protokołu obrad XXVI Sesji Rady Gminy Gródek. 

21. Zamknięcie obrad. 

(Projekt porządku obrad stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi do proponowanego 

porządku obrad XXVII sesji Rady Gminy. 

Głosowało 14 radnych: 

za - 14,  

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, iż porządek 

obrad XXVII sesji Rady Gminy został przyjęty oraz że punkty 1, 2 i 3 porządku obrad zostały 

zrealizowane. 

 

Ad. 4 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza przedstawił informację o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

(Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu) 

 

Radna Anna Petelska zadała pytanie odnośnie rządowego projektu wodno-ściekowego 

z którego skorzystała nasza gmina. Czy otrzymane środki finansowe pochodzą z programu premiera 

Morawieckiego „Pomoc dla byłych terenów PGR” oraz w jakich miejscowościach będą realizowane 

inwestycje? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza potwierdził, że były to środki rządowe ze wspomnianego przez 

Radną programu. Był to program, który dawał możliwość ubiegania się o środki na realizację inwestycji 

na terenach tzw. „popegeerowskich” Na złożenie wniosku było niewiele czasu, a wniosek mógł 

dotyczyć jedynie tych przedsięwzięć, które posiadają dokumentację, czyli zostały wykonane projekty. 

Projekty dotyczące gospodarki wodno-ściekowej zostały wykonane na ulicę Jaśminowa, Agrestową, 

w Załukach w kierunku Nowosiółek oraz w Bielewiczach.  

  Radna Anna Petelska powiedziała, że to dobrze, że rząd, zainteresował się pegeerami. 

Mieszkańcy pegeerów naprawdę faktycznie zostali skrzywdzeni, przede wszystkim pracownicy, ale 

także nasze dzieci były inaczej traktowane w szkołach, ze względu na swoje pochodzenie. Premier cały 

czas utwierdza nas w przekonaniu, że będzie kontynuacja tego programu, więc proszę, aby wziąć pod 

uwagę w przyszłości miejscowość Waliły Dwór.  

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że zakres przedmiotowy programu został 

określony. Naszym priorytetem jest przebudowa budynku Urzędu Gminy. Nie ma wątpliwości, że nie 
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ma żadnych środków na ten cel i liczyliśmy na to, że z tego źródła je otrzymamy i że wreszcie dokonamy 

modernizacji Urzędu. Wszyscy widzimy, że warunki są nieciekawe. Natomiast, projekt dotyczący 

Bielewicz, uważam za zasadny, ponieważ brak wody to duży problem. Myślę, że zrobiliśmy to, co było 

możliwe. Dokonaliśmy analizy terenu w miejscowości, analizy dokumentów, które posiadamy do tego, 

żeby złożyć wniosek i złożyliśmy wnioski.  

Radna Anna Petelska odpowiedziała, że cieszy się, że gmina pracuje nad takimi projektami. 

To jest tylko moja sugestia i prośba, żeby w jakiś sposób wziąć pod uwagę Waliły-Dwór przy kolejnym 

naborze. Być może udałoby się poprawić nawierzchnię drogi. Zaczęliśmy drogę między blokami, ona 

do dziś nie jest ukończona. Studzienki nie są podniesione.  

Zastępca Wójta Lilia Waraksa wskazała, że istnieje problem z planowaniem zadań. 

Wcześniej były jakieś założenia, były plany co do programów. Znając osie mogliśmy się przygotować 

do ewentualnych konkursów. Natomiast teraz, pojawiają się programy, o których nie było wcześniej 

mowy. W momencie nieoczekiwanego ogłoszenia danego programu, możemy bazować tylko na tym, 

co mamy, ponieważ jest potrzebna dokumentacja. To jest problematyczne, ale to nie nasza wina, 

ponieważ trudno przygotować dokumentację na wszystkie zadania jakie byśmy chcieli wykonać, bo po 

pierwsze jest to kosztowne, a po drugie dokumentacja ma swój okres ważności. Jednakże staramy się 

w momencie ogłoszenia przez rząd programu ubiegać się o środki. Najpierw w mediach jest mowa o 

dużych pieniądzach, a w rezultacie dostajemy sześćset tysięcy, ale w dzisiejszych czasach to niestety 

nie wystarczy nawet na wodociąg do Bielewicz.  

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że zorganizuje spotkanie z Radnymi, aby omówić 

podobne tematy. Chciałbym, żebyśmy wspólnie przeanalizowali nasz budżet w zakresie wydatków. 

Każdy z nas ma pewne oczekiwania odnośnie przedsięwzięć inwestycyjnych, natomiast gdy dojdziemy 

do wniosku, że na działania majątkowe z własnych środków mamy około czterysta góra pięćset tysięcy 

to okaże się, że niewiele możemy z taką kwotą zrobić. 

 Radna Anna Petelska odpowiedziała, że teraz mieszkańcy, którzy słuchają obrad, zrozumieją. 

Poruszyłam ten temat między innymi dlatego, żeby nie wyglądało to wszystko tak kolorowo jak to 

mówią w telewizji. Ja, naprawdę mam szacunek dla rządu, że zajął się tym tematem, ale to nie jest tak, 

że wszystkim nam zaświeci słońce. 

Radny Marek Antonowicz zapytał o wnioski dotyczące ulic Agrestowej oraz Jaśminowej. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza wyjaśnił, że dokumentacja będzie uzupełniona, aby można było 

wykonać obie te ulice jednocześnie. 

Radna Małgorzata Popławska nawiązując do stanu technicznego odcinków dróg, gdzie 

umiejscowione są spowalniacze, zwróciła się z apelem do kierowców, aby ich nie omijać. Na przykład 

na ulicy Szkolnej pobocze jest niesamowicie wybite na wysokości spowalniacza.  

Na posiedzenie przybyła Radna Alina Gościk, co potwierdziła na liście obecności. 

Ad. 5 

  Przewodniczący Rady wskazał, że zgodnie z art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym, Wójt 

Gminy Gródek przekazał Radzie Gminy do rozpatrzenia raport o stanie gminy Gródek w 2020 r. Tekst 

raportu został Państwu przekazany w dniu 30 maja, a ponadto został opublikowany na stronie 

internetowej Gminy Gródek, jak również w Biuletynie Informacji Publicznej, wraz z informacją 

o możliwości udziału mieszkańców gminy w dzisiejszej debacie nad raportem. Osoba zamierzająca 

zabrać głos w debacie zobowiązana była do dnia 24 czerwca 2021 r. złożyć do Przewodniczącego Rady 

Gminy pisemne zgłoszenie udziału w debacie, poparte podpisami co najmniej dwudziestu osób. 
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Informuję, że w ustalonym terminie nie otrzymałem tego typu zgłoszeń, w związku z tym w dzisiejszej 

debacie nad raportem wezmą udział jedynie Radni. Po zakończeniu debaty przeprowadzone zostanie 

głosowanie nad udzieleniem wotum zaufania Wójtowi. Proponuję, aby przed rozpoczęciem debaty Wójt 

Gminy omówił najistotniejsze kwestie przedstawione w raporcie. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza wskazał, że Raport o stanie gminy Gródek to dokument, który 

składa się z kilku części, zawierający nasze wspólne działania, czyli Rady Gminy jako organu 

stanowiącego oraz Wójta jako organu wykonawczego, a także poszczególnych jednostek gminy 

i wszystkich pracowników. Integralną częścią raportu są załączniki, stanowiące realizację programów, 

Odniosę się do najważniejszych informacji, które należałoby przedstawić i omówić. Nasza gmina jest 

gminą największą pod względem rozległościowym, natomiast, jeżeli chodzi o kwestie związane  

z mieszkańcami, to tutaj troszeczkę tak zmiana następuje na naszą niekorzyść. Na koniec 2020 roku 

odnotowano 5 093 mieszkańców, co znaczy, że na przestrzeni pięciu lat, od 2015 roku, trzysta piętnaście 

osób nam gdzieś tam uciekło. Z tym, że również stan faktyczny pokazuje, że to wcale tak nie musi być 

do końca, dlatego, że można zaobserwować, w niektórych miejscowościach, np. w Królowym Moście, 

sporo osób jest niezameldowanych. A więc ten stan faktyczny jest podany na podstawie danych 

ewidencji ludności. Bezrobocie jest naszym problemem, bo nadal figuruje 7 % bezrobotnych. Kolejnym 

problemem jest to, że na terenie naszej gminy powstaje mało mikroprzedsiębiorstw. Powstają, ale nie w 

takim tempie, jakie byśmy chcieli osiągnąć.  z racji tego, że tak jak mówimy, miejsce zatrudnienia by 

powstało, ale także podatki dla nas, które posłużyłyby do realizacji naszych zadań. Problemem stanowią 

również połączenia komunikacyjne. Staramy się jak możemy. Zwróciliśmy się do Wojewody o 

dofinansowanie do wszystkich połączeń komunikacyjnych, o których mówiliśmy na komisji, żeby móc 

jak najwięcej autobusów uruchomić. Dążymy do tego, żeby wszyscy uczący się i pracujący mieli 

możliwość dojazdu do pracy i do szkoły. Niestety mimo naszych starań, nierentowne linie, tak jak 

mogliśmy obserwować, były likwidowane. W ubiegłym roku mogliśmy w pewnym momencie 

zauważyć, że na skutek epidemii musieliśmy dokładać średniomiesięcznie nawet ponad sześć tysięcy, 

żeby umożliwić mieszkańcom dojazd do Białegostoku i z powrotem. Z roku na rok, co raz więcej, 

dopłacamy do szkoły z budżetu gminy. Subwencje dzisiaj w naszej gminie, wystarczają na pokrycie 

około 64 % wydatków. Stan epidemii, spowodował, że rok 2020 był troszeczkę niepewny. Mówiło się 

o tym, że przestaną funkcjonować przedsiębiorstwa, że ludzie stracą pracę, a więc dochody chociażby 

z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych i prawnych, były w takim zawieszeniu. Nie byliśmy 

pewni, czy osiągniemy zakładany pułap dochodowy. Chciałbym się odnieść także do kwestii wydatków 

inwestycyjnych gminy Grodek. Warto od samego początku zaplanować je tak, żeby później realizacja 

zadań bieżących i zadań inwestycyjnych odbywała się w sposób płynny. Istotne jest, aby politykę 

wydawania prowadzić, przede wszystkim w sposób oszczędny. Nie jesteśmy gminą, która ma 

możliwość zwiększenia dochodów z tytułu podatków. Zrealizowaliśmy dochody prawie w 100%, 

wydatki prawie w 95%. To oznacza, że to jest dobra tendencja. Planowany był deficyt w kwocie  

626 000 zł, a powstała nadwyżka, czyli różnica między dochodami bieżącymi ok. miliona złotych. To 

jest imponujący wskaźnik. W tym roku, jeżeli nie będziemy musieli ponosić nieprzewidzianych 

wydatków to również powinno być dobrze. Będą realizowane przedsięwzięcia związane z funduszem 

dróg samorządowych, a także przedsięwzięcia finansowane z rządowych programów. Mam na uwadze 

w szczególności remont sali gimnastycznej i zagospodarowanie Góry Zamkowej. Gdy ocenimy budżet 

pod względem wykonanych inwestycji, to dojdziemy do wniosku, że niestety, mieliśmy pewne 

problemy, ale zrealizowaliśmy również zaplanowane przedsięwzięcia. Mam tu na uwadze środki 

zewnętrzne RPO. Otrzymaliśmy środki w wysokości około 90 % na budowę kotłów centralnego 

ogrzewania w przedszkolu i w szkole. Budowaliśmy kotły również w Ośrodku Zdrowia, 

w Komunalnym Zakładzie Budżetowym. Budowaliśmy studnie z Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich. Powstała także stacja uzdatniania wody. W sumie przebudowano cztery drogi: ul. Wąską, 
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Ogrodową, Spółdzielczą, i Kolejową. Zakończyliśmy budowę drogi transgranicznej Bobrowniki-

Kruszyniany-Łużany. Powstała strefa aktywności społecznej w Załukach, wykonywaliśmy 

odwodnienia, przykrycie wiaty nad zalewem oraz wiele innych, dzięki temu, że mieliśmy możliwość 

pozyskania środków zewnętrznych. W 2020 roku zbyto około 2,3 hektara i jeden lokal mieszkalny  

z zasobu naszej gminy, uzyskując z tego tytułu około 550 000 zł. Według stanu na dzień 31 grudnia 

2020 r. w zasobie gminy pozostaje 465 działek o łącznej powierzchni 222 hektary i wartości księgowej 

ponad milion czterysta złotych. Ponadto, gmina dysponuje 58 mieszkaniami komunalnymi, 7 lokalami 

socjalnymi, jak również jest właścicielem 25 budynków, w których mieszczą się między innymi gminne 

jednostki organizacyjne i wiejskie. Jeżeli chodzi o infrastrukturę techniczno-społeczną, to w 14 

miejscowościach jest zbiorcza sieć wodociągowa, której łączna długość wynosi 57,8 kilometra. Z sieci 

tej korzysta około 70 % mieszkańców na stałe zameldowanych w gminie. Natomiast z sieci 

kanalizacyjnej, której długość wynosi ponad 27 kilometrów korzysta ponad 53 % stałych mieszkańców 

naszej gminy. W ubiegłym roku, w ramach przeciwdziałaniu wykluczeniu komunikacyjnemu 

mieszkańców miejscowości położonych na wschód od Gródka, uruchomiona została w styczniu 2020 r. 

linia komunikacyjna na trasie Chomontowce-Bobrowniki-Skroblaki-Grzybowce-Waliły Stacja-Gródek. 

Ponadto, w okresie lipiec – sierpień oraz listopad – grudzień realizowane były przewozy na trasie 

Gródek Szkoła – Bielewicze – Mieleszki - Kolonia-Mieleszki – Wiejki – Podozierany – Zubry – Zielona 

– Wierobie - Gródek Szkoła. Roczny koszt utrzymania tych linii wyniósł około 86 533 zł, z tym, że 

ponad 63 % tej kwoty zostało sfinansowane ze środków Rozwoju Przewozów Autobusowych. Z dniem 

25 marca 2020 r., w związku z pandemią wywołaną Covid-19, przewoźnicy zawiesili większość 

połączeń na trasie gminy Gródek. W związku z zaistniałą sytuacją, w celu umożliwienia mieszkańcom 

dojazdu do Białegostoku gmina zawarła porozumienie z PKS Nova, na podstawie którego uruchomiono 

dwa kursy autobusowe, W ubiegłym roku z tego tytułu gmina wydatkowała 30 652 zł. W związku 

z pandemią, zarówno uczniowie jak i nauczyciele stanęli przed bardzo trudnym zadaniem tj. 

koniecznością nauki w sposób zdalny. Problemem stanowiły ograniczone możliwości techniczne, 

wynikające między innymi z braku odpowiedniego sprzętu, czy też dostępu do Internetu. Staraliśmy się 

rozwiązać tę sytuację dzięki pozyskaniu przez gminę z programu operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 

2014 – 2020 - 111 703 zł, za które zakupiono 43 zestawy komputerowe przekazane uczniom i 

nauczycielom. Dodam, że w 2020 r. na realizację zadań z zakresu oświaty i wychowania wydatkowano 

ogółem ponad osiem milionów złotych, w tym między innymi 807 528 złotych na prowadzenie 

Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Załukach. Ubiegłoroczna subwencja oświatowa, wraz z różnego 

rodzaju dotacjami na realizację zadań oświatowych, pozwoliła na sfinansowanie zaledwie 64,6 % 

wydatków bieżących, w związku z czym gmina zmuszona była wydatkować z własnych środków ponad 

dwa miliony osiemset złotych. W ubiegłym roku, w związku z pandemią, również GCK oraz biblioteka 

zmuszone były z dniem 12 marca czasowo zawiesić swoją działalność w dotychczasowej formie.  

W GCK w czasie pandemii za pośrednictwem Facebooka organizowane były zajęcia adresowane 

w pierwszej kolejności do dzieci. Między innymi powstał cykl „GCK w twoim domu”, w ramach 

którego prezentowane były firmy instruktażowe i inne konkursy. Jeżeli chodzi o przedsiębiorców i 

bezrobocie, to według stanu na 31 grudnia 2020 r., w bazie internetowej REGON zarejestrowanych było 

400 podmiotów gospodarki narodowej z terenu gminy Gródek, w tym 12 podmiotów z sektora 

publicznego oraz 385 podmiotów z sektora prywatnego, w tym 307 osób fizycznych prowadzących 

działalność gospodarczą. Na koniec roku ubiegłego 45 podmiotów z sektora prywatnego, w tym 43 

osoby fizyczne prowadzące działalność gospodarczą zawiesiło działalność. Spowodowane to było 

między innymi pandemią wywołaną Covid. Konsekwencją ograniczenia lub zawieszenia działalności 

gospodarczej w związku z pandemią był między innymi wzrost bezrobocia w gminie Gródek. Według 

stanu na koniec 2020 roku w Powiatowym Urzędzie Pracy zarejestrowanych było 255 osób 

bezrobotnych z terenu gminy, 147 mężczyzn, 108 kobiet, co stanowi 8,81 % ogółu mieszkańców 
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w wieku produkcyjnym, z czego 158 osób, tj. 61 % to osoby długotrwale bezrobotne. Bezrobotni, 

których dochód netto nie przekraczał ustalonego na 2020 rok kryterium dochodowego, mogli się ubiegać 

o świadczenia w ramach pomocy społecznej. W zakresie pomocy społecznej oraz wsparcia rodziny 

w ubiegłym roku objęto różnego rodzaju wsparciem prawie 11 % mieszkańców gminy. Zazwyczaj 

konieczność udzielenia pomocy w rodzinie wynikała jednocześnie z kilku powodów, na przykład 

bezrobocia, ubóstwa, czy też niepełnosprawności i długotrwałej lub ciężkiej choroby. Pomoc ta była 

udzielana zarówno w formie świadczeń pieniężnych, zasiłków stałych, jak losowe i celowe, a także 

świadczeń niepieniężnych, np. poprzez zapewnienie posiłku. Na świadczenia pieniężne wydatkowano 

ogółem 690 247 zł, w tym na zasiłki stałe dla 47 osób - 293 000 zł, dla 119 osób na zasiłki okresowe 

348 000 zł i na zasiłki celowe dla 110 osób prawie 48 000 zł. W 2020 roku w ramach świadczeń 

niepieniężnych Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, w porozumieniu z dyrektorami placówek 

oświatowych działających na terenie gminy, realizował gminny program osłonowy w zakresie 

dożywiania „Posiłek w szkole i w domu”. Programem objętych było 341 osób, wydatkując na ten cel 

151 962 zł., w tym 121 000 zł. stanowiła dotacja z budżetu państwa. GOPS w ubiegłym roku poza 

prowadzeniem spraw z zakresu pomocy społecznej realizował również zadania wynikające między 

innymi z ustawy o świadczeniach rodzinnych, z ustawy o pomocy państwa w wychowaniu dzieci, na 

podstawie których wypłacano 500+, z rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie szczegółowych 

warunków realizacji rządowego programu „Dobry Start”, na podstawie którego wypłacano 300+, 

z ustawy o dodatkach mieszkaniowych, na podstawie których wypłacane były dodatki mieszkaniowe i 

energetyczne, no i z ustawy o pomocy uprawnionym do alimentów, na podstawie której wypłacane są 

świadczenia Funduszu Alimentacyjnego oraz ustawy o ustaleniu i wypłaceniu zasiłku dla opiekuna.  

W raporcie przedstawione zostały szczegółowe dane dotyczące świadczeń udzielonych w 2020 roku 

w związku z realizacją zadań wynikających z cytowanych tu aktów prawnych. Gmina w miarę potrzeb 

oraz możliwości finansowych tworzy i rozwija system opieki nad dzieckiem, między innymi poprzez 

zapewnienie rodzinie przeżywającej trudności wsparcie asystenta rodziny. W 2020 roku wsparciem 

asystenta rodziny objętych było 7 rodzin, 22 dzieci. Dopełnieniem „Gminnego programu wspierania 

rodziny” są działania podejmowane w ramach „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii”. W ubiegłym roku z powodu pandemii 

niemożliwe było zrealizowanie wszystkich działań przewidzianych w programie, a tym samym w 

dwutysięcznym dwudziestym roku wydatkowano zaledwie pięćdziesiąt dziewięć procent środków 

przewidzianych na ten cel. Niewykorzystane środki zwiększa budżet programu, przechodzą na 

dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok. Również środki przeznaczone w ubiegłorocznym budżecie na 

realizację zadań w ramach programu współpracy gminy Gródek z organizacjami pozarządowymi nie 

zostały wykorzystane w całości z powodu pandemii. Szczegółowe dane na ten temat zostały 

przedstawione w raporcie, podobnie jak informacje o sposobie wykonania 79 uchwał podjętych przez 

Radę Gminy w tym okresie. Integralną częścią tego raportu, jest realizacja programów, między innymi 

program rozwoju gminy Gródek na lata 2015 – 2020. Przedstawiona informacja zawiera działania 

podjęte i efekty w ramach realizacji celów strategicznych i w ramach realizacji celu wzrostu 

atrakcyjności gospodarczej gminy. Zrealizowano sporo zadań, związanych z poprawą jakości 

komunikacyjnych, niestety nie wszystkie. Takim przykładowym zadaniem jest przebudowa drogi 

gminnej w Bobrownikach i drogi powiatowej Bobrowniki - Łużany. Na podkreślenie zasługuje fakt, że 

gmina partycypowała 50 % w kosztach realizacji wszystkich inwestycji drogowych prowadzonych 

przez powiat. We wszystkich inwestycjach i przedsięwzięciach powiatowych, a także w ramach 

procedowania dokumentacji, partycypujemy w kosztach 50 %. Nie udało się zrealizować inwestycji 

dotyczącej drogi powiatowej w Słuczance. Sprawa jest w toku. Zrealizowano też zadania związane 

z ochroną środowiska, między innymi wykonano kanalizację sanitarną w miejscowości Zarzeczany, 

Waliły-Stacja, przebudowano i rozbudowano stację uzdatniania wody. Również w tym przypadku 
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ograniczone możliwości finansowe uniemożliwiły zrealizowanie wszystkich przedsięwzięć, bowiem 

warunkiem pozyskiwania środków zewnętrznych, tak jak powiedziałem, jest zapewnienie wkładu 

własnego. Pomimo aplikowania o środki nie udało pozyskać środków na przebudowę budynku Urzędu 

Gminy Gródek. Musimy dalej szukać rozwiązań, żeby cokolwiek zrobić, żeby utrzymać budynek 

w stanie umożliwiającym funkcjonowanie pracowników, a także przyjmowanie petentów. Nie udało się 

zrealizować dwóch zadań związanych z ochroną dziedzictwa kulturowego, związanych  

z kompleksowym zagospodarowaniem Góry Zamkowej oraz przebudowy ulicy Błotnej. Ulica Błotna 

będzie niedługo rozpatrywana. A jeżeli chodzi o Górę Zamkową, to jest perspektywa na to, że jednak 

na bazie środków zewnętrznych zrealizujemy to przedsięwzięcie. W 2021 r. dzięki pozyskaniu 

dofinansowania na przebudowę ulicy Błotnej właśnie planujemy rozpocząć te przedsięwzięcie. Nie 

otrzymaliśmy środków na budowę pełnowymiarowej hali sportowej. Pozyskaliśmy natomiast, środki na 

przeprowadzenie remontu sali gimnastycznej. W bieżącym roku ukaże się monografia gminy Gródek. 

W tej chwili już są podpisane umowy. Wydawcą monografii będzie Gmina Gródek. W 2020 roku 

zakończona została realizacja pewnych działań zawartych w planie gospodarki niskoemisyjnej dla 

gminy Gródek. W opracowanym przez gminę planie określona została wizja jej rozwoju pod względem 

ochrony klimatu, poprawy jakości powietrza. Założono to, że zmniejszenie emisji, powinno nastąpić w 

wyniku wdrożenia innowacyjnych i nowoczesnych rozwiązań technologicznych, opartych na zasadzie 

zrównoważonego rozwoju, niosących ze sobą szereg korzyści o charakterze gospodarczo-

ekonomicznym. Podstawowym problemem w gminie jest niska emisja, głównie pyłów zawieszonych, 

wynikająca ze spalania paliw stałych, w tym drewna, emisja związana z użyciem energii elektrycznej 

oraz wynikająca z wykorzystania środków transportu. W celu ograniczenia emisji zrealizowane zostały 

między innymi zadania „Budowa instalacji kolektorów słonecznych i fotowoltaicznych w budynkach 

mieszkalnych na przełomie 2018/2019 roku. W ramach projektu „Energia odnawialna – kolektory 

słoneczne i instalacje fotowoltaiczne”, zrealizowano zadanie polegające na budowie systemów 

solarnych, 74 sztuk kolektorów słonecznych oraz 40 sztuk paneli fotowoltaicznych, w tym 16 systemów 

hybrydowych w gospodarstwach domowych. Niedawno odbyło się spotkanie w Urzędzie 

Marszałkowskim. Pan Marszałek, robi wszystko, żeby przesunąć środki z innych źródeł na cel 

możliwości zrealizowania tego przedsięwzięcia. Przesunie się również termin realizacji tego 

przedsięwzięcia, W zakresie modernizacji systemów ogrzewczych w budynkach publicznych 

zastąpiono kotłownię, która była bardzo nieenergooszczędna, oszczędnymi kotłami energii cieplnej  

w szkole podstawowej i w przedszkolu, a także ośrodku zdrowia i KZB.  

Przewodniczący Rady otworzył debatę nad przedstawionym Raportem o stanie Gminy Gródek 

w 2020 r. 

Radna Małgorzata Popławska podziękowała za to, że ruszają tematy z ulicą Błotną, z mostem, 

a także z Górą Zamkową. Cieszę się także, że dążymy do tego, żeby naprawić rondo. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że w kwestii ronda dążyłem do tego żeby jak 

najszybciej zostały wykonane pracę kończące tę inwestycję. Na początku lipca prace powinny ruszyć. 

Zakłada się, że potrwa to tak trzy, cztery dni. 

Przewodniczący Rady zamknął debatę nad Raportem, a następnie poinformował, iż zgodnie z 

art. 28aa ust. 9 ustawy o samorządzie gminnym, uchwałę o udzielenie Wójtowi wotum zaufania Rada 

Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów podstawowego składu Rady Gminy. Oznacza to, 

że za udzieleniem wotum zaufania musi się opowiedzieć co najmniej ośmiu Radnych. Niepodjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi jest równoznaczne z podjęciem uchwały o 

nieudzielenie wotum zaufania Wójtowi. Następnie odczytał przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Gródek wotum zaufania. 
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Głosowało 15 radnych:  

za – 12, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 3. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Gródek wotum zaufania, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXVII/234/21 Rady Gminy uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek wotum zaufania, stanowi 

załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady wskazał, że sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Gródek za 2020 rok i informacją o stanie mienia Gminy Gródek zostały 

przekazane w ustawowym terminie zarówno Radnym jak i Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

w Białymstoku. Następnie poprosił Skarbnika Gminy Martę Popławską Skarbnika Gminy, o omówienie 

przedłożonych sprawozdań. 

Skarbnik Gminy Marta Popławska powiedziała, że na podstawie art. 270 ust. 4 ustawy  

z dnia 27 sierpnia 2019 roku o finansach publicznych, organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do 30 czerwca roku następującego po roku 

budżetowym. Sprawozdanie zarówno finansowe jak i sprawozdanie z wykonania budżetu zostały 

przekazane w ustawowym terminie. Sprawozdanie finansowe obejmuje bilans wykonania budżetu 

Gminy Gródek sporządzone na dzień 31 grudnia 2020 roku, łączny bilans obejmujący dane wynikające 

z bilansów samorządowych jednostek budżetowych oraz samorządowego zakładu budżetowego i 

analogicznie również łączny rachunek zysków i strat oraz łączne zestawienie zmian funduszu. 

Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu było szczegółowo omawiane podczas 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 25 maja 2021 r. Komisja Rewizyjna rozpatrzyła to 

sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu, oraz zapoznała się z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, a następnie na tej podstawie wystosowała 

wniosek do Regionalnej Izby Obrachunkowej o pozytywne zaopiniowanie wniosku o udzielenie 

Wójtowi Gminy Gródek absolutorium za 2020 rok. Budżet Gminy na 2020 rok został uchwalony 

uchwałą Rady Gminy numer 13/119/19 w dniu 30 grudnia 2019 roku. Pierwotny budżet zaplanowany 

był w kwotach: dochody budżetowe – dwadzieścia siedem milionów czterysta siedemdziesiąt dwa 

tysiące osiemset czterdzieści jeden złotych, wydatki budżetowe – dwadzieścia osiem milionów 

dziewięćdziesiąt trzy tysiące osiemset sześć złotych. Zaplanowano sfinansowanie rozchodów budżetu, 

czyli spłatę kredytów w kwocie dwa miliony trzysta dwadzieścia dwa tysiące trzysta sześćdziesiąt dwa 

złote oraz zaplanowano kredyt w wysokości milion pięćset dziewięćdziesiąt dwa tysiące sto trzydzieści 

osiem złotych. Budżet gminy w 2020 roku był zmieniany poprzez dziewięć uchwał oraz piętnaście 

zarządzeń. W wyniku tych zmian budżet ukształtował się już trochę inaczej. Na koniec roku dochody 

zaplanowane wyniosły dwadzieścia dziewięć milionów osiemset czterdzieści osiem tysięcy pięćdziesiąt 

trzy złote sześćdziesiąt dwa grosze, a wydatki trzydzieści milionów czterysta siedemdziesiąt cztery 

tysiące siedemset siedemdziesiąt osiem złotych sześćdziesiąt dwa grosze, przychody oraz rozchody nie 

uległy zmianie. W efekcie realizacji budżetu dochody zostały zrealizowane w kwocie dwadzieścia 

dziewięć milionów osiemset dwadzieścia siedem tysięcy czterysta osiemdziesiąt dwa złote pięćdziesiąt 

jeden groszy, co stanowiło 99,93% planu. Dochody bieżące zaplanowano w kwocie dwadzieścia siedem 

milionów siedemset trzydzieści cztery tysiące trzysta trzydzieści sześć złotych trzydzieści osiem groszy, 
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co stanowiło 100,4 % zaplanowanej kwoty, a dochody majątkowe dwa miliony dziewięćdziesiąt trzy 

tysiące sto czterdzieści sześć złotych trzynaście groszy, co stanowiło 94,12 % zaplanowanej kwoty. 

Wydatki zrealizowane zostały w kwocie dwadzieścia osiem milionów osiemset dwadzieścia sześć 

tysięcy dziewięćset jeden złotych jeden grosz, co stanowiło 94,59 % planu. Wydatki bieżące stanowiły 

94,38 % zaplanowanej kwoty, a majątkowe 95,69 %. Na dzień 31 grudnia wykonanie budżetu gminy 

zamknęło się nadwyżką, o której już wcześniej pan Wójt wspominał, w wysokości miliona pięćset 

osiemdziesiąt jeden złotych pięćdziesiąt groszy, przy pierwotnie zaplanowanym deficycie. W 2020 roku 

odnotowano w Polsce pierwszy przypadek zakażenia Covid-19, nikt chyba nie  miał wątpliwości, że 

stoimy w obliczu kryzysu. Zamknięte galerie handlowe, restauracje, punkty usługowe i hotele, 

opustoszałe ulice i miejscowości turystyczne, a przed sklepami kolejki ludzi w maseczkach 

zachowujących bezpieczny dystans – te obrazy pozostaną z nami na długo. Dziś, po roku pandemii, 

wiemy już, że znajdujemy się w momencie bezprecedensowym. Niektórzy specjaliści porównują ten 

kryzys do tego z czasów drugiej wojny światowej. Do tej pory przedstawiono już co najmniej kilka 

scenariuszy rozwoju kryzysu Covid-19 i ich wpływu na finanse samorządowe. Kiedy kolejne samorządy 

analizowały swoje wpływy z dochodów z PIT i CIT, i porównywały je do analogicznych okresów lat 

poprzednich, wnioski były pesymistyczne. W Gminie Gródek był to spadek o około trzydziestu trzech 

procent. Tu jednak pojawiły się rozwiązania systemowe w postaci szeregu ustaw, które miały 

równoważyć trudności wywołane kryzysem i stymulować hamującą gospodarkę. Tarcze antykryzysowe 

dały możliwość otrzymania dodatkowych środków, czy też skorzystania z szeregu ulg oraz wprowadziły 

kilka przepisów o dużym znaczeniu dla jednostek samorządu terytorialnego. Gmina Gródek również 

skorzystała z proponowanych przez rząd Rzeczpospolitej Polskiej rozwiązań, na przykład poprzez 

otrzymanie środków z rządowego funduszu inwestycji lokalnych, w kwocie sześćset dwadzieścia dwa 

tysiące pięć złotych, czy zwolnienie ze składek ZUS w wysokości pięćdziesięciu procent należności za 

marzec, kwiecień i maj dwa tysiące dwudziestego roku. Pan Wójt wspominał o zakupach sprzętu 

komputerowego z projektów „Zdalna szkoła” i „Zdalna szkoła plus”. Wprowadzone rozwiązania 

pozwoliły chociaż w niewielkim stopniu poczuć bezpieczeństwo finansowe jednostki i dokończyć 

zaplanowane inwestycje. Rok 2020 różnił się jak zwykle od wykonania budżetów lat ubiegłych. 

Planowany pierwotnie deficyt w kwocie dwa miliony dwieście szesnaście tysięcy dziewięćset 

dwadzieścia siedem złotych, w efekcie wprowadzonych w trakcie roku budżetowego zmian i 

podejmowanych decyzji, ostatecznie nie został zrealizowany, gdyż wykonanie budżetu zamknęło się 

nadwyżką”. Tutaj też, tak jak wspominałam, dochody i wydatki zostały zrealizowane w poziomie 

zbliżającym się do sto procent, najważniejsze źródła, dochody własne, subwencje, dotacje celowe, oraz 

płatności w ramach budżetu środków europejskich, i dotacje celowe otrzymane na programy 

finansowane ze źródeł zewnętrznych, czyli te środki na projekty. „W ostatnich latach nastąpił znaczny 

wzrost dochodów ogółem wszystkich gmin w Polsce. Dotyczy to także gminy Gródek. Przyczynił się 

do tego w szczególności realizowany od pierwszego kwietnia rządowy program „Rodzina 500+” oraz 

od lipca dwa tysiące osiemnaście program „Dobry Start – 300 złotych wyprawki szkolnej dla każdego 

ucznia”. Należy nadmienić, że środki te są dla budżetu neutralne, gdyż wpływają oraz wypływają w 

postaci pomocy dla rodzin. Zasadniczym źródłem finansowania wydatków gminy stanowiącym 

zabezpieczenie ponoszonych wydatków bieżących i majątkowych oraz określającym możliwości 

inwestycyjne gminy są dochody własne” – czy również poza dotacjami na zadania własne i subwencje, 

bo to wiadomo, również są tak zwane środki znaczone. W tej grupie zasadniczą rolę odegrał podatek od 

nieruchomości. Wpływy z podatku od nieruchomości od osób prawnych w 2020 roku wynosiły ponad 

dwa miliony, co stanowiło sto dwa procent planu, wpływy z podatku od nieruchomości od osób 

fizycznych wyniosły milion sześćset osiem tysięcy siedemset jedenaście przecinek pięćdziesiąt cztery 

złote, co stanowiło sto przecinek pięćdziesiąt cztery procent planu. Dochody z tytułu udziału w podatku 

PIT wyniosły trzy miliony siedemset dziewiętnaście tysięcy, dwieście dwadzieścia jeden złotych. W 
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ramach wydatków budżetowych gmina co roku stara się pozyskać nowe środki na wydatki inwestycyjne. 

Realizowane projekty inwestycyjne służyć będą docelowo zwiększeniu dochodów własnych gminy w 

latach kolejnych, poprzez poprawę jakości warunków życia mieszkańców gminy i poprawę do 

prowadzenia działalności gospodarczej przez naszych mieszkańców. W dwa tysiące dwudziestym 

pierwszym roku być może zaobserwujemy przestój w transferze środków z budżetu Unii Europejskiej, 

z uwagi na nową perspektywę finansową dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwadzieścia siedem.” Wiemy 

do tej pory, że jeszcze szczegóły na nowe lata nie są znane. „W roku dwa tysiące dwudziestym, mimo 

szeregu obiektywnych czynników niezależnych od gminy, problemy z wyłonieniem wykonawców, w 

szczególności inwestycji strukturalnych czy wysokie ceny, plan wydatków majątkowych został 

wykonany w dziewięćdziesięciu czterech procentach, a nieznaczny odsetek niewykonania jest 

spowodowany opóźnieniem tylko jednej inwestycji”, którą skończyliśmy na początku tego roku, czyli 

oddanie do użytku kotłowni w szkole podstawowej w Gródku. „Strategiczne z punktu widzenia rozwoju 

gminy zadania inwestycyjne zostały ujęte w budżecie na kolejny rok. Spośród najważniejszych 

zamierzeń inwestycyjnych, które rozpoczęto w minionym roku, należy wymienić właśnie tutaj zasilenie 

budynków jednostki samorządu terytorialnego w ciepło pochodzące z OZE, czy wykonanie 

dokumentacji projektowej dotyczącej remontu drogi ulicy Błotnej w Gródku” - jak wiemy, być może 

już lada dzień będziemy ogłaszać przetarg – „wykonanie dokumentacji projektowej dotyczącej remontu 

sali gimnastycznej w szkole podstawowej w Gródku, czy wykonanie dokumentacji projektowej na 

wodociągi i kanalizację na terenie naszej gminy. Jak widać, działania podejmowane przez władze gminy 

w dwa tysiące dwudziestym roku zmierzają, podobnie jak w latach poprzednich, do niwelowania luk w 

rozwoju społeczno-gospodarczym, oraz długofalowego wspierania tych procesów. W szczególności 

skupiamy się na tych inwestycjach, które mogą liczyć na dofinansowanie ze środków zewnętrznych. 

Wśród głównych wyzwań, z którymi przyszło nam się mierzyć w dwudziestym roku i które również 

będą przed nami wyzwaniem na kolejne lata, są wzrost kosztów systemu gospodarowania odpadami, 

zwrot wydatków bieżących ponoszonych na oświatę, czy wzrost kosztów funkcjonowania transportu 

publicznego. Natomiast rosnące koszty, potęgowane dużą ilością zadań inwestycyjnych, niosą ze sobą 

zagrożenie w postaci deficytu i zadłużenia gminy. Na koniec roku dwa tysiące dwudziestego, jak 

Państwo wiecie, zadłużenie to wyniosło dziesięć milionów czterysta osiemdziesiąt jeden tysięcy 

sześćset czterdzieści dwa złote i jest przewidywane do całkowitej spłaty do dwa tysiące trzydziestego 

siódmego roku. Podsumowując, realizacja budżetu zarówno dochodów jak i wydatków w dwudziestym 

roku przebiegała prawidłowo, o czym świadczą wypracowane składniki wykonania budżetu. Pozwoliło 

to na płynne i terminowe wywiązywanie się z zobowiązań i realizowane nałożonych na gminę zadań, 

przede wszystkim dalszą poprawę infrastruktury w gminie. Jednakże z perspektywy dnia dzisiejszego, 

w obliczu niegasnącej pandemii koronawirusa, każdy samorząd część planów będzie musiał dogłębnie 

zweryfikować. Obecnie musimy się skupić na ograniczeniu zagrożenia Covid i kosztach, których nie 

jesteśmy w stanie oszacować. Wiele samorządów będzie w najbliższych latach borykać się z 

problemami finansowymi. Spadające wpływy i niezmienione bądź nawet rosnące wydatki bieżące będą 

bolączką wielu gmin. Jak szacują eksperci, co najmniej w dwóch kolejnych latach. Niezbędne będą 

ponowne cięcia w inwestycjach. Samorządy będą zmuszone wybierać tylko te kluczowe i priorytetowe 

zadania. Gminy muszą nauczyć się stawiać na inwestycje prorozwojowe, rezygnując z inwestycji-

pomników, które nie przynoszą zysków. Te wszystkie zadania będą również stawiane przed naszą 

gminą. Przed nami więc wiele trudnych i bardzo ważnych decyzji. Najważniejszą z nich będzie przyjęcie 

strategii, która pozwoli na zrównoważenie dbałości o jakość życia i komfort mieszkańców ze staraniami 

o zachowanie płynności bieżącej jednostki, co wiąże się z koniecznością cięć i oszczędności. Wybór 

najwłaściwszych rozwiązań będzie tym trudniejszy, że niezbędne cięcia zawsze spotykają się z krytyką 

mieszkańców, jednak bez wyboru priorytetów nie uda się przeprowadzić również i naszej gminy przez 

najbliższe, no niestety kryzysowe lata.  
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Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr 2-00321-87/2021 składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 14 kwietnia 2021 roku w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Gródek sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2020 

rok oraz projekt uchwały Rady Gminy Gródek z dnia 25 czerwca 2021 roku 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Gródek za 2020 rok, wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Gródek za 2020 rok, a następnie poddał pod głosowanie 

jawne uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Gródek za 2020 r. wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gródek za 2020 r. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 12, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 3. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Gródek za 2020 r. wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Gródek za 2020 r., została podjęta. 

(Uchwała Nr XXVII/235/21 Rady Gminy Gródek w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Gródek 

za 2020 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gródek za 2020 r, stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego 

protokołu) 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady wskazał, że zgodnie z art. 271 ust. 1 ustawy o finansach publicznych 

Rada Gminy Gródek podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium po zapoznaniu się ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, sprawozdaniem finansowym, informacją o 

stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego, opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z wykonaniu budżetu gminy oraz stanowiskiem Komisji 

Rewizyjnej. W związku z tym, zwrócił się do przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Gródek Janusza Michała Cimochowicza o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu 

budżetu Gminy Gródek za 2020 rok i wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Gródek za 2020 rok.  

Radny Janusz Michał Cimochowicz wskazał, że Komisja Rewizyjna Rady Gminy Gródek 

w pełnym składzie na posiedzeniu w dniu 25 maja 2021 r. zapoznała się i rozpatrzyła sprawozdanie 

roczne Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2020 rok, wraz z uchwałą Regionalnej Izby 

Rozrachunkowej Białymstoku w sprawie wyrażeni opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 

sprawozdaniu wykonania budżetu Gminy za 2020 r., sprawozdanie finansowe za 2020 r. i informacją o 

stanie mienia komunalnego Gminy Gródek. Komisja dokonała analizy powyższych dokumentów, 

porównała z wynikami kontroli budżetu, jakich dokonała w ciągu roku oraz innymi sprawozdaniami 

i uwagami innych komisji, oraz wysłuchała ustnych wyjaśnień Wójta Gminy i Skarbnika Gminy. 

Komisja Rewizyjna ustaliła, że Wójt Gminy realizując zadania związane z wykonaniem budżetu 

kierował się zasadą legalności, gospodarności, rzetelności i celowości w gospodarowaniu środkami 

publicznymi. Stosowano zasadę prawidłowej księgowości i nie nastąpiły przekroczenia wydatków 

budżetowych. Wykorzystywano środki publiczne zgodnie z przeznaczeniem. Nie stwierdzono 

naruszenia dyscypliny finansowej. Komisja pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy Gródek za 

2020 rok oraz wnosi do Rady Gminy Gródek o udzielenie panu Wiesławowi Kulesza Wójtowi Gminy, 

absolutorium za 2020 rok. Jednocześnie informuje, iż wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Gródek za 2020 rok przyjęto w głosowaniu jawnym, następującym stosunkiem głosów: za 
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udzieleniem absolutorium – cztery głosy, przeciwko udzieleniu absolutorium – jeden głos, 

wstrzymujących się – brak. 

Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr 2-00-322-70/2021 składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 31 maja 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii 

o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gródek wniosku o udzielenie Wójtowi 

absolutorium za 2020 rok, a następnie poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Gródek absolutorium za 2020 r. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 12, 

przeciw – 1, 

wstrzymujących się – 2. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Gródek absolutorium za 2020 r., została podjęta. 

(Uchwała Nr XXVII/236/21 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek absolutorium za 2020 r. 

stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu) 

 Wójt Gminy Wiesław Kulesza podziękował Radnym za udzielone absolatorium. 

Podejmowane przez was decyzje służyły rozwojowi Gminy. Dziękuję także kierownikom jednostek 

i kierownikom referatów w Urzędzie Gminy. Dzięki waszym działaniom, podejmowanym 

w poszczególnych referatach daliśmy radę to wszystko zgrać w kierunku płynnej realizacji naszych 

wspólnych zadań i obowiązków. Wspólnymi siłami zadbaliśmy o to, że już pewne rzeczy mamy, już 

nam tego nikt nie zabierze, a to, co jeszcze uzyskamy, to czas pokaże. Myślę, że rok 2021 r. również 

będzie dla nas owocny. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił dziesięciominutową przerwę. 

Po przerwie Rada Gminy wznowiła obrady 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności w ramach zadań własnych za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności w ramach zadań własnych za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 15, 
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przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności w ramach zadań własnych za pobyt w ośrodkach wsparcia 

i mieszkaniach chronionych, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXVII//237/21 Rady Gminy w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności w ramach zadań własnych 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu) 

 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Gródek, 

radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Gródek. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Gródek, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXVII//238/21 Rady Gminy w sprawie przystąpienia do sporządzenia Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Gródek, stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie przekazania sołectwu 

Zubry części mienia należącego do gminy, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze 

posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie przekazania sołectwu 

Zubry części mienia należącego do gminy. 
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Głosowało 15 radnych:  

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

przekazania sołectwu Zubry części mienia należącego do gminy, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXVII//239/21 Rady Gminy w sprawie przekazania sołectwu Zubry części mienia należącego do gminy, 

stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu) 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy 

Gródek, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy 

Gródek. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących 

własność Gminy Gródek, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXVII//240/21 Rady Gminy w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na 

nieruchomościach stanowiących własność Gminy Gródek, stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne użyczenie na czas nieoznaczony części nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Gródek, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne użyczenie na czas nieoznaczony części nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Gródek. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne użyczenie na czas nieoznaczony części nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Gródek, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXVII//241/21 Rady Gminy w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne użyczenie na czas nieoznaczony części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Gródek, stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego, radni otrzymali 

wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXVII//242/21 Rady Gminy w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego, stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli 

dofinansowania zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1448B  

w miejscowości Wiejki (gm. Gródek)” Powiatowi Białostockiemu w 2022 roku, radni otrzymali wraz 

z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zapytał czy Radni mają jakieś pytania, bądź uwagi 

do przedłożonego projektu uchwały. 

Radny Jerzy Gryc zapytał jaki przewidziano rodzaj nawierzchni? 
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Skarbnik Gminy Marta Popławska odpowiedziała, że będzie to asfalt. 

 

Radni nie zgłosili więcej uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie wyrażenia woli 

dofinansowania zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1448B  

w miejscowości Wiejki (gm. Gródek)” Powiatowi Białostockiemu w 2022 roku. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie w 

sprawie wyrażenia woli dofinansowania zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa z rozbudową drogi 

powiatowej Nr 1448B w miejscowości Wiejki (gm. Gródek)” Powiatowi Białostockiemu w 2022 roku, 

została podjęta. 

(Uchwała Nr XXVII//243/21 Rady Gminy w sprawie wyrażenia woli dofinansowania zadania inwestycyjnego pn. 

„Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1448B w miejscowości Wiejki (gm. Gródek)” Powiatowi Białostockiemu w 

2022 roku, stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2021-2024 wraz  

z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2021-2037, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na 

dzisiejsze posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2021-2024 wraz 

z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2021-2037. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 
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W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2021-2024 

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2021-2037, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXVII//244/21 Rady Gminy w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gródek na lata 2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2021-2037, stanowi 

załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Gródek na 2021 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Gródek na 2021 r. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Gródek na 2021 r., została podjęta. 

(Uchwała Nr XXVII//245/21 Rady Gminy w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2021 r., stanowi załącznik Nr 16 

do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady poinformował, że Sprawozdanie końcowe z realizacji Lokalnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Gródek na lata 2016-2020, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na 

dzisiejsze posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedłożonego sprawozdania, w związku z czym 

Przewodniczący Rady stwierdził, iż Sprawozdanie końcowe z realizacji Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Gródek na lata 2016-2020 zostało przyjęte. 

(Sprawozdanie końcowe z realizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Gródek na lata 2016-2020, stanowi załącznik 

Nr 17 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 18 

 Radny Jerzy Gryc wniósł o naprawę chodnika przy nowym rondzie, od ulicy Białostockiej 

do krzyża. Najprawdopodobniej uległ zniszczeniu podczas prac przy budowie tego ronda.  
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  Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że kwestia zniszczonego odcinka chodnika 

została zgłoszona wykonawcy. Wykonawca przyznał, że zniszczenie wynika z jego winy, a więc w 

najbliższym czasie zostanie to naprawione. 

  Radna Iwona Kalinowska wniosła o wykoszenie ulicy Pięknej, Kolejowej i Lisiej, a także 

zapytała o to czy coś wiadomo odnośnie przystanku na Białostockiej.  

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że PKS zgodził się wreszcie, aby wprowadzić 

zmianę w zezwoleniu i obsługiwać ten przystanek. tak jak to powinno być. Myślę, że przystanek 

najpóźniej od sierpnia będzie funkcjonować. Odnośnie wykoszenia przyjmuję wniosek do realizacji. 

Przewodniczący Rady odnośnie fragmentu drogi do Królowego Stojła, na którym w ubiegłym 

roku były odkrzaczenia poboczy, powiedział, że jest potrzeba ponowne porządnego wykoszenia 

i odkrzaczenia.   

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że niestety krzaki które porastają te pobocze mają 

to do siebie, że im częściej są podcinane tym szybciej się rozrastają. Myślę, że w tym przypadku problem 

może rozwiązać jedynie kruszarka. Będę wspólnie z Panią Kierownik referatu Inwestycyjnego szukać 

rozwiązania dla tego problemu. 

Radny Andrzej Wysocki zapytał o ul. Młynową. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że przygotowanie dokumentacji na ulicę 

Młynową jest możliwe. Jeżeli będą możliwości w tym roku, podejmiemy temat, jeżeli nie przewidzimy 

to w budżecie na następny rok. 

Ad. 19 

Radna Monika Ratyńska odczytała i złożyła na ręce Przewodniczącego Rady podziękowanie, 

które otrzymała od pani dyrektor Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Załukach. „Składam ogromne 

podziękowanie panu Przewodniczącemu, Radnym Gminy i panu Wójtowi gminy Gródek za wykonanie 

remontu schodów w Niepublicznej Szkole Podstawowej w Załukach. Remont został przeprowadzony 

sprawnie i zgodnie z naszymi oczekiwaniami. Dziękujemy za spełnienie naszej prośby i uwzględnienie 

naszych potrzeb. Życzymy kolejnych udanych realizacji inwestycyjnych w gminie, jednocześnie 

liczymy na dalszą owocną współpracę”.  

Sekretarz Rady Roman Tadeusz Łoziński w związku z kwestią schroniska dla dzikich 

zwierząt, poinformował, iż wnioskodawca potwierdził zaproponowaną przez nas datę spotkania. 

W związku z tym, 30 czerwca 2021 r. o godzinie 16:00 odbędzie się posiedzenie komisji Gospodarki, 

Finansów i Rolnictwa w tej sprawie. Dodatkowe zaproszenia nie będą wysyłane. 

Ad. 20  

Przewodniczący Rady poinformował, iż radni nie zgłosili uwag ani uzupełnień do udostępnionego 

na stole protokolanta protokołu z XXVI Sesji Rady Gminy Gródek. W związku z powyższym, poddał 

pod głosowanie przyjęcie protokołu. 
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Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół 

z XXVI Sesji Rady Gminy został przyjęty, a następnie zostanie podpisany. 

 

Ad. 20 

Przewodniczący Rady oznajmił, że porządek obrad XXVII Sesji Rady Gminy został 

zrealizowany. Wobec wyczerpania porządku obrad podziękował radnym oraz wszystkim uczestnikom 

sesji, a następnie zamknął obrady stwierdzając „Zamykam obrady XXVII Sesji Rady Gminy Gródek”. 

Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 14:03.  

 

Integralną część protokołu stanowią załączniki wymienione poniżej: 

1. Projekt porządku obrad; 

2. Lista obecności radnych; 

3. Lista obecności zaproszonych gości; 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym; 

5. Uchwała Nr XXVII/234/21 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek wotum zaufania; 

6. Uchwała Nr XXVII/235/21 Rady Gminy Gródek w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Gródek  

za 2020 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gródek za 2020 r.; 

7. Uchwała Nr XXVII/236/21 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gródek absolutorium za 2020 r.; 

8. Uchwała Nr XXVII/237/21 Rady Gminy Gródek w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności w ramach zadań 

własnych za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych;  

9. Uchwała Nr XXVII/238/21 Rady Gminy Gródek w sprawie przystąpienia do sporządzenia Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Gródek; 

10. Uchwała Nr XXVII/239/21 Rady Gminy Gródek w sprawie przekazania sołectwu Zubry części mienia należącego  

do gminy; 

11. Uchwała Nr XXVII/240/21 Rady Gminy Gródek w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności 

przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Gródek; 

12. Uchwała Nr XXVII/241/21 Rady Gminy Gródek w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne użyczenie na czas 

nieoznaczony części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Gródek; 

13. Uchwała Nr XXVII/242/21 Rady Gminy Gródek w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego; 

14. Uchwała Nr XXVII/243/21 Rady Gminy Gródek w sprawie wyrażenia woli dofinansowania zadania inwestycyjnego pn. 

„Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1448B w miejscowości Wiejki (gm. Gródek)” Powiatowi Białostockiemu 

w 2022 roku; 

15. Uchwała Nr XXVII/244/21 Rady Gminy Gródek w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gródek na lata 2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2021-2037; 

16. Uchwała Nr XXVII/245/21 Rady Gminy Gródek w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2021 r.; 

17. Sprawozdanie końcowe z realizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Gródek na lata 2016-2020; 

18. Imienny wykaz głosowań przez radnych; 

19. Potwierdzenie odbioru materiałów na XXVII Sesję Rady Gminę Gródek; 

20. Nagranie z obrad XXVII Sesji Rady Gminy Gródek. 
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Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

           Przewodniczący Rady  

    

 

                 Wieczysław Gościk            

 

                 Protokołowała 

   

podinspektor Katarzyna Anchimowicz 

 

 

 

 

 

 

 


